
 

FOTEG 2023 SONA ERDİ 
FOTEG günlerinde ziyaretçilerin çok yoğun olmadığını söyleyebiliriz. Ama bizim kuru 

kalabalık diye tabir ettiğimiz fuar gezginlerinden ziyade yatırımcıların, iş adamlarının ve saha 

ekiplerinin olması daha çok işimize geliyor. Ziyaretçilere daha çok zaman ayırabiliyoruz. 

 

Bu yıl 16. düzenlenen FOTEG Gıda İşleme Teknolojileri Uluslararası İhtisas Fuarı 3 günlük yorucu bir 

temponun ardından sona erdi. APACK olarak her yıl yurt içinde katıldığımız iki fuardan birisi olan FOTEG 

6-8 Temmuz tarihlerinde ziyaretçilerine kapılarını açmıştı. Deprem, Seçim, Kurban Bayramı gibi 

nedenlerle Mayıs yerine Temmuz ayı içinde gecikmeli olarak gerçekleştirilen 3 günlük fuar, küçük ama 

sektörel olarak yoğun bir ziyaretçi profiline sahip. 

 



Özellikle pandemi sonrası fuarların eski etkisinin kaybolduğu herkes tarafından dile getiriliyor. Ancak 

çeşitli nedenlerle hala ticari iletişimi sıkıntılı olan ülkeler ve bölgeler var. Bunlar için fuar ortamları 

yegane bağlantı unsuru olarak önemini koruyor. Ukrayna savaşı sonrası Batı dünyası ile ticari ilişkisi 

askıya alınan Rusya, siyasi yapısı dolayısıyla İran gibi ülkelerdeki yatırımcılar bir süre daha fuarlara ilgi 

gösterecek gibi duruyor. 

  

Ülkemiz sanayicileri hatırlayacaktır, batı ambargosu öncesinde Rus firmalardan randevu almak bile 

sıkıntılıydı. Şimdi koşullar gereği kendileri kapımızı çalıyorlar. Ülke sanayisi olarak bu önemli fırsatı iyi 

değerlendirmeli, kalite standartlarımızı ve teknolojik seviyemizi yüksek tutmalıyız. Evet adamlar bizimle 

ticaret yapmaya mecbur kalıyorlar ama kılı kırk yarıyorlar diyebiliriz. Kendi alanlarında oldukça bilgili ve 

deneyimli ekipler makinelerin içini dışını ayrıntılı bir şekilde inceliyor ve şirketlerine raporluyor. 

  

 Rus ekipler fuardaki bütün makinecileri incelemişler. Kalite-Fiyat-Performans ve Hizmet açısından bütün 

unsurları değerlendirmişler. Dosyalarını hazırlamışlar. Eh bizlere de hangi firmayı tercih edeceklerini 

beklemek kalıyor. Kimi seçerlerse seçsinler, bu fırsatın geleceğe bir yatırım olduğunu aklımızdan 

çıkarmamak lazım. Bir gün ticari ambargolar kalktığında hala tercih edilir durumda olmamız gerekiyor. 

 



  

Biz hem fabrikamızın kapılarını hem de makinelerimizin kapaklarını sonuna kadar açtık. Rus pazarında 

genişlemeye yıllardan beri hazırız.  

FOTEG günlerinde ziyaretçilerin çok yoğun olmadığını söyleyebiliriz. Ama bizim kuru kalabalık diye tabir 

ettiğimiz fuar gezginlerinden ziyade yatırımcıların, iş adamlarının ve saha ekiplerinin olması daha çok 

işimize geliyor. Ziyaretçilere daha çok zaman ayırabiliyoruz. Görüşmelerimiz de sadece kartvizit 

alışverişiyle sınırlı kalmıyor. FOTEG'in şehir merkezine yakınlığı ve ulaşımının kolay oluşu, yabancı 

ziyaretçiler tarafından tercih edilmesini sağlıyor.  

Fuarcılığın bundan sonraki ömrünün uzun olması, fuarcıların yeni stratejiler geliştirmesine bağlı. Belki 

yabancı ziyaretçilerin şehir içi transfer, konaklama, şehir gezileri gibi ihtiyaçlarının tek elden organize 

edilmesi, fuar alanında özellikle internet gibi bir vazgeçilmezin katılımcılara ve kayıtlı ziyaretçilere 

ücretsiz sağlanabilmesi, katılımcı firmalara farklı konfor alanlarının sunulması, fuar içi eylemlerin bando-

mızıka dolaştırmaktan daha öteye taşınması gibi konular masaya yatırılabilir.  

Zaten dünyadaki bütün fuarcılar aynı kaygılarla arayış içindeler. 

  

Bir sonraki fuarda da buluşabiliriz ama arayı açmayın. İstanbul Ataşehir'deki tesislerimizde bulunan 

Show Room, her zaman açıktır. Ürünlerinizi alıp gelin, makinelerimizde deneme paketlemeleri yapalım. 

Hayallerde değil gerçeklerde sonuçları görün. Binlerce farklı ambalaj çözümü sunalım, firmanız için en 

iyisini seçin. 

Çayımız her zaman demli, sohbetimiz sıcaktır.  
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